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افزایش حفاری اکتشافی ایمیدرو 
مدیر اکتشاف سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی 
)ایمیدرو( اعلام کرد: حجم عملیات حفاری اکتش��افی ایمیدرو 
طی ۱0 ماهه ۱۴0۲، به بیش از ۴۶0 هزار متر رسید. به گزارش 
ایرن��ا از ایمی��درو، احم��د فتاحی مجلج با بیان این مطلب گفت: 
ایمیدرو با هدف توس��عه ذخایر اکتش��افی، افزایش حفاری های 
اکتش��افی را در برنامه خود قرار داده و از این رو، ش��رکت های 
تحت پوشش ایمیدرو حجم حفاری های اکتشافی را از ابتدای 
فروردین تا پایان دی، به ۴۶۷ هزار متر حفاری رس��اندند. وی 
ادامه داد: میزان عملیات حفاری ایمیدرو در سال ۱۴00، حدود 
۱۷0 هزار متر و در سال ۱۴0۱ حدود 300 هزار متر بود. پیش 
بین��ی می ش��ود تا پایان س��ال ۱۴0۲، حج��م عملیات حفاری 
اکتشافی به حدود ۵00 هزار متر برسد. مدیر اکتشاف ایمیدرو با 
اشاره به افزایش بیش از 3 برابری هزینه کرد عملیات اکتشافی 
این س��ازمان، اظهار داش��ت: ایمیدرو طی امس��ال، هزینه کرد 
عملیات اکتشافی را به حدود ۴0 هزار میلیارد ریال رساند. این 
رقم در سال ۱۴0۱ حدود ۱۲ هزار و ۲۵0 میلیارد ریال بود.  

 
پیامکی از اعتبار مصنوعات طا مطمئن شوید

 مدیرکل استاندارد استان تهران با اشاره به اجباری بودن استاندارد 
مصنوعات طلا گفت: در حال حاضر ۸۸0 کد شناس��ایی معتبر 
برای مصنوعات طلا، در استان وجود دارد. به گزارش خبرگزاری 
مهر، محمدحس��ین طاهری با تاکید بر اینکه اخذ کد شناس��ایی 
جهت تولید مصنوعات طلا اجباری اس��ت، اظهار کرد: تاکنون 
۶۶۲ کد شناس��ایی مصنوعات طلا در اس��تان، ابطال شده است. 
وی در خصوص عیارس��نجی مصنوعات طلا افزود: ۹۹ درصد 
عیارسنجی های انجام شده بر مصنوعات طلا، توسط کارشناسان 
اس��تاندارد، با الزامات اس��تاندارد مطابقت داشته است و تنها یک 
درصد آن ها مغایرت بحرانی داشته اند. طاهری با اشاره بر سامانه 
پیامکی ۱000۱۵۱۷ جهت استعلام و اطمینان از صحت اعتبار 
پروانه استاندارد و یا مجوز فرآورده های مشمول استاندارد اجباری 
از جمله مصنوعات طلا، گفت: شهروندان قبل از خرید مصنوعات 
طلا با ارس��ال پیامکی حاوی حرف G قبل از کد شناس��ایی )به 
عنوان مثال برای استعلام کد T۶۸3 باید پیامک GT۶۸3 ارسال 
شود( به این سامانه، وضعیت اعتبار کدها را استعلام کرده و در 
صورت عدم اعتبار کد مذکور، مراتب را با شماره تلفن ۱۵۱۷ به 
اداره کل استاندارد استان تهران اطلاع دهند. این مقام مسؤول در 
خصوص کدها توضیح داد: این کدها برای مشخص شدن تولید 
این مصنوعات توسط تولیدکنندگان معتبر داخلی و با رعایت عیار 

قانونی، بر روی مصنوعات طلا درج می شود. 

اخبار کوتاه

صنعت و تجارت

افزایش نرخ دلار نباید منجر به افزایش قیمت کالاها شودضرورت اصلاح سیاست های ارزی
 نایب رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران گفت: لغو پیمان سپاری 
ارزی برای صادرکنندگان، تک نرخی ش��دن ارز و تغییر سیاس��ت نظام چند نرخی 
ارز مهم تری��ن مطالب��ه فعالان اقتصادی و پیام بخش خصوصی کش��ور به دولت 
اس��ت. حس��ین پیرموذن در صد و بیس��ت و دومین نشس��ت شورای گفت وگوی 
دولت و بخش خصوصی استان اردبیل افزود: تعلیق کارت های بازرگانی به خاطر 
پیمان سپاری ارزی بیشترین ضربه را به صادرات مخصوصاً در حوزه محصولات 
کشاورزی و کشاورزانی وارد کرده که بهترین محصولات را تولید می کنند. وی 

با اشاره به صحبت های اخیر رئیس جمهوری که بزرگ ترین مشکل کشور را قیمت ارز عنوان کرده است، افزود: 
سیاست نظام چند نرخی ارز موجب ناکارایی، عدم تخصیص بهینه منابع و ترویج فساد و رانت اقتصادی می شود 
و اگر در کشور به دنبال توسعه صادرات و رونق تولید هستیم تک نرخی شدن و تثبیت قیمت ارز می تواند راهگشا 
باشد. نایب رئیس اتاق ایران ادامه داد: تهیه و خرید مواد اولیه از بازار با نرخ آزاد توسط صادرکنندگان از یک سو و 
از سوی دیگر الزام به ثبت ارز صادراتی در سامانه نیما و قیمت گذاری ارز حاصل از صادرات با نرخ نیمایی و تفاوت 
میان این دو نرخ تولید و صادرکننده را متضرر کرده و عملًا راه صادرات در کشور را مسدود می کند. پیرموذن تأکید 

کرد: تک نرخی شدن ارز بزرگ ترین مطالبه فعالان اقتصادی و پیام بخش خصوصی به دولت است.

 مدیرکل صمت استان تهران گفت: اقلام اساسی قیمت مصوبی دارند و تغییرات 
نرخ ارز در بازار آزاد تأثیری در آنها ندارد؛ در سایر بخش ها نیز به اصناف توصیه 
می ش��ود که کالایی که قبلًا خریداری کرده اند با همان نرخ ها به دس��ت مردم 
برس��انند به گزارش خبرگزاری تس��نیم، »محمود س��یجانی« مدیرکل س��ازمان 
صنعت، معدن و تجارت اس��تان تهران اظهار داش��ت: برای تنظیم بازار ش��ب عید 
امس��ال بیش از ۲0 نمایش��گاه بهاره در اس��تان تهران دایر شده است و همه اقلام 
اساس��ی و ضروری مورد نیاز مردم مانند محصولات کش��اورزی، کیف و کفش، 

پوش��اک و آجیل با قیمت های مصوب یا قیمت های کمتر در این نمایش��گاه ها عرضه می ش��ود. وی افزود: نزدیک 
به ۶ هزار واحد صنفی نیز برای شب عید فروش فوق العاده دارند و محصولات خود را زیر نظر اتحادیه های خود 
با تخفیف های ۱۵ تا ۲0 درصدی به فروش می رس��انند. مدیرکل س��ازمان صنعت معدن و تجارت اس��تان تهران 
ادامه داد: اقلام مورد نیاز مردم برای ماه مبارک رمضان مانند گوشت، مرغ و خرما در نمایشگاه های بهاره عرضه 
می شود. وی در ارتباط با تأثیرات نرخ دلار در بازار تصریح کرد: اقلام اساسی قیمت مصوبی دارند و تغییرات نرخ 
ارز در بازار آزاد، تأثیری در آنها ندارند؛ در سایر بخش ها نیز به اصناف توصیه می شود که کالایی که قبلًا خریداری 

کرده اند با همان نرخ ها به دست مردم برسانند و کالاها نباید مشمول افزایش قیمت باشند.

راه و مسکن 

اخبار کوتاه

با اعتباری بالغ بر ۱۱ هزار میلیارد ریال سرانجام پایان یافت

نفس راحت گردشگران با اتمام آزادراه قزوین - رشت
 گروه راه و مسکن: ساعت ها معطلی و گرفتار آمدن در ترافيك 
های سنگين و مدام این مسير تمام شد، همه آن درگيری ها و 
بی قراری های مس�افران در همهمه بوق های ممتد و ناخوش�ی 
مردمان بومی منطقه گرفتار در این شلوغی های ناخواسته تمام 
ش�د و گره کور آزادراه قزوین - رش�ت باز ش�د. سالها این مسير 
چون استخوان در گلو موجب رنج مسافران وگردشگران و بيش 
و پيش از آن مردمان منطقه شده بود که با هر تعطيلات و هر آخر 
هفته ای که هوا اندکی خوب می نمود آسایش و آرامششان به باد 
رفته و در این بين مسافرانی که در هر سفر با اعصابی خراشيده 
و رو به انفجار در ترافيکهایی که گاه 30 س�اعت و بيش�تر هم به 
طول می انجاميد،در همان آغاز راه، لذت س�فر به کامش�ان تلخ 
می شد. اما اینك با انجام بخش منجيل - رودبار محور آزادراهی 
قزوین - رشت نه تنها گره مسير تجاری ، مسافری و ترانزیتی 
ش�مال گش�وده ش�د بلکه مردمان محلی و بومی که از این گير و 
ترافيك مدام و عدم دسترسی به خدمات و حتی خانه هایشان 
و نيز خدمات اورژانسی مناسب راه خلاصی برای خود نمی دیدند 

اینك بهتر قدر این تلاش و خدمت را می دانند.

پای���ان نارضایت���ی م���ردم با اجرای  پ���روژه اقتصادی –  � 
ترافیکی - اجتماعی

 ب��ه گ��زارش »تج��ارت«،  معاون اجرایی رئیس جمهور گفت: در 
۲ س��ال گذش��ته ۱۱ هزار میلیارد ریال منابع برای تکمیل آزاد راه 
قزوین - رشت )قطعه منجیل - رودبار( تامین و هزینه شد. محسن 
منصوری روز دوشنبه در آیین افتتاح آزادراه منجیل - رودبار اظهار 
کرد: توجه ویژه رئیس جمهور در مجموعه مصوبات سفر استانی و 
دستورهای میدانی وی در این پروژه راهگشا بود؛ اگر روال عادی 
تزریق منابع اتفاق می افتاد سال ها طول می کشید اما تلاش شد 
در این ۲ س��ال با تامین اعتبار و منابع پروژه به انجام برس��د. وی 
با اش��اره به اهمیت پروژه مهم تکمیل آزاده راه منجیل - رودبار 
)هشت کیلومتر باقی مانده آزاده راه قزوین - رشت( افزود: این پروژه 
مهم اقتصادی، ترافیکی، اجتماعی و حمل و نقل به پایان رسیده و 
خوشحالیم که یک طرح نیمه تمام دیگر تکمیل و به انجام رسید. 
معاون اجرایی رییس جمهوری با بیان اینکه این پروژه مهم نیمه 
تمام گله مندی و نارضایتی زیادی به همراه داش��ت، عنوان کرد: 
چندین بار ساعت ها در این گره ترافیکی ماندم ضمن اینکه این 

مشکل ترافیکی، نارضایتی مردم را موجب شده بود. وی با اشاره 
به ویژگی های این آزاد راه و با بیان این که از نظر فنی ابنیه، پل و 
دیواره گذاری پروژه ای پرحجم، سنگین و بسیار مهم است، افزود: 
این پروژه در این ایام قبل از نوروز مورد بهره برداری شد تا مردم 
بتوانند از مزایای آن بهره گیرند. منصوری بیان کرد: حق مطلب 
این بود که رییس جمهور در این مراسم حضور می یافت که باید 
به بعد موکول می شد اما اصرار وی بر آن بود که حتما قبل از نوروز 
این پروژه به بهره برداری برس��د تا تعطیلات نوروز به کام مردم 
ش��یرین تر از قبل ش��ود.  معاون اجرایی رئیس جمهور با اش��اره به 
تصمیم و پیگیری جهادی رییس جمهور برای افتتاح این پروژه 
مهم از زحمات وزیر راه و شهرس��ازی، پیگیری های مدیرعامل 
زیرس��اخت، اس��تاندار گیلان، پیمانکاران و همه کسانی که برای 
انجام این پروژه تلاش کردند، قدردانی کرد. مدیرعامل ش��رکت 
س��اخت توس��عه زیربناهای حمل و نقل کش��ور نیز در آیین بهره 
برداری از آزاده راه منجیل - رودبار )هشت کیلومتر باقی ماند آزاد 
راه قزوین - رشت( اظهار کرد: این پروژه با پل، تونل و دیوارهای 
بلند پروژه ای بزرگ و از نظر ابنیه فنی و بی نظیر اس��ت. خیرالله 
خادمی افزود: برای اجرای این ابر پروژه عمرانی ۲۴ هزار میلیارد 
ریال هزینه ش��ده که ارزش روز آن ۵0 هزار میلیارد ریال اس��ت. 

وی با اشاره به مشکلات مردم و مسافران قبل از تکمیل این آزاد 
راه عنوان کرد: مسافران از جاده قدیم وارد شهر رودبار می شدند 
که این مهم مشکلات ترافیکی زیادی ایجاد می کرد و نارضایتی 

هایی را به همراه داشت.

انجام مطالبه برحق مردم  � 
مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور 
اظهار کرد: مسیر برگشت همانند سابق در نظر گرفته شده تا برای 
بازاریان شهرستان رودبار به لحاظ فروش محصول زیتون مشکلی 
ایجاد نشود. استاندار گیلان نیز در این آیین گفت: تکمیل آزاد راه 
قزوین - رشت در محدوده رودبار - منجیل یکی از خواسته های به 
حق مردم بود که محقق شده  است. اسدالله عباسی با اشاره به سفر 
نخست رییس جمهور در بهمن ۱۴00 به گیلان افزود: مهمترین 
اولویت و درخواست مردم استان از رییس جمهور در سفر به گیلان 
تکمیل آزاده راه قزوین - رش��ت و راه آهن رش��ت - کاس��پین بود 
که با پی گیریها و توجه ویژه رییس جمهور محقق شده است. وی 
با بیان اینکه تکمیل پروژه آزاد راه قزوین - رشت سال ها معطل 
مانده بود، ادامه داد: با پذیرفتن مسئولیت در استانداری گیلان در 
نشست به پیمانکاران این پروژه مشکل اصلی آنها که مطالبات 

بود پی گیری شد و با دستور رییس جمهور و اختصاص ۱0 هزار 
میلیارد ریال اعتبار برای پرداخت مطالبات اقدام کردیم. نماینده 
عالی دولت در گیلان بیان کرد: با پرداخت مطالبات پیمانکاران، 
کار تکمیل آزاد راه قزوین - رشت آغاز شد و امروز به نتیجه رسید 
و این عیدی بزرگ دولت مردمی و انقلابی به مردم است. وی از 
همراهی پیمانکاران و مردم رودبار، منجیل و لوشان و همکاری 

دیگران برای تکمیل این آزاد راه قدردانی کرد.

ش���اهراه حیات���ی ارتب���اط پایتخ���ت و اس���تان ه���ای  � 
همجوار

بر اساس این گزارش، آزاد راه قزوین - رشت از مهمترین محورهای 
ج��اده ای کش��ور و بخش��ی از کریدور ش��مال - جن��وب به عنوان 
کوتاهترین، ارزان ترین و مناسب ترین مسیر حمل کالا بین ۲ قاره 
آس��یا و اروپاس��ت که می رود از نوروز امس��ال با بهره برداری امروز 
رئیس جمهوری از آن ، زیر بار ترافیک برود. آزادراه منجیل - رودبار 
بخش��ی از کریدور ش��مال - جنوب و شاهراه حیاتی ارتباط پایتخت 
و اس��تان های همجوار به خطه س��بز ایران زمین گیلان اس��ت که با 
انجام آن گلوگاه ترافیکی آزادراه تهران - رش��ت در محدوده ش��هر 
رودبار رفع شده است و ضمن فراهم کردن سفری امن و آرام توام 
با آس��ایش خیال برای مس��افران و گردشگران ، خود فرصتی برای 
رونق اقتصادی و تجاری و گردشگری این خطه خواهد بود. در واقع 
تکمیل آزاد راه قزوین - رشت نه تنها آرزوی گیلانیان، بلکه آرزوی 
همه مسافران و گردشگرانی بود که در هر سفر به خطه ساعت ها در 
ترافیک های سنگین، ملال آور و طولانی این مسیر در راه می ماندند 
و اینک با تکمیل این پروژه بزرگ از همه آنها رهایی می یابند. دولت 
مردمی و انقلابی س��یزدهم ثابت کرد که در تحقق وعده ها صادق 
اس��ت؛ تکمیل آزاد راه قزوین - رش��ت نیز یکی از وعده های دولت 
س��یزدهم بوده که با اختصاص اعتبارات قابل توجهی تکمیل ش��د. 
آزاد راه قزوین - رشت چند سالی نیمه به حال خود رها شده بود اما 
با روی کار آمدن دولت سیزدهم و تاکید رئیس جمهوری بر تکمیل 
پروژه های ملی نیمه تمام و با تدبیر و پیگیری های مستمر استاندار 
گیلان؛ باقیمانده پروژه آزاد راه به انجام رسید. اسدالله عباسی با بیان 
اینکه بیش از ۲۵ هزار میلیارد ریال برای ۱۱ کیلومتر آزاد راه قزوین 
_ رشت هزینه شده است، افزود: افزون بر ۱۵ هزار میلیارد ریال فقط 

طی ۲ سال اخیر برای این مسیر هزینه شده است.

  وزیر راه و شهرسازی با اشاره به ملاحظات اجتماعی پروژه آزادراه قزوین- رشت در محدوده رودبار گفت: به دلیل توجه به مساله اقتصاد بازار زیتون مسیر 
برگشت از داخل شهر رودبار می گذرد. مهرداد بذرپاش صبح دوشنبه در آئین بهره برداری باقیمانده آزادراه رشت _قزوین در محدوده رودبار اظهار کرد: 
بازگشایی این محور گره کور ترافیکی ورودی گیلان را از سمت جنوب استان باز می کند و در آمد و شد و تردد خودروها تسهیل بخشی می شود. وی با اشاره 
به تخصیص ۲,۵00 میلیارد تومان اعتبار برای تکمیل پروژه باقیمانده آزادراه رشت _قزوین افزود: دولت سیزدهم اهتمام ویژه ای برای تکمیل این پروژه 
نیمه تمام از دولت های گذشته باقی مانده انجام داد تا به ثمر بنشیند. وزیر راه و شهرسازی با اشاره به ملاحظات اجتماعی پروژه آزادراه قزوین _ رشت در 
محدوده رودبار بیان کرد: برخی ملاحظات اجتماعی و به دلیل توجه به مساله اشتغال و اقتصاد بازار زیتون مسیر برگشت از داخل شهر رودبار می گذرد. 

 سخنگوی ایران ایر از فروش بلیت پروازهای ایرلاین ملی در ایام نوروز با قیمت مصوب ستاد تنظیم بازار خبر داد و گفت:  ۶0 هزار صندلی برای 
سفرهای نوروزی عرضه می شود. حسام قربانعلی با اشاره به تمهیدات هواپیمایی جمهوری اسلامی ایرانبرای سفرهای نوروزی ۱۴03 اظهار کرد: 
در این ایام ایران ایر با پرواز در 30 مسیر داخلی پرواز به مسافران خدمات  ارائه می کند و درصددیم در مسیرهای پرتقاضا، پروازهای فوق العاده 
برقرار ش��ود. س��خنگوی ایران ایر افزود:در طرح س��فرهای نوروزی ۱۴03، بیش از ۶0 هزار صندلی در مس��یرهای مختلف پیش بینی ش��ده بود که 
از زمان شروع عرضه آن تا کنون، حجم زیادی از بلیت های پروازهای نوروزی به فروش رفته است. وی ادامه داد: البته هم اکنون نیز بخشی از 
بلیت ها در سایت www.iranair.com و کانال های رسمی فروش عرضه شده که هموطنان می توانند از طریق آن اقدام به خرید بلیت کنند. 

فروش بلیت پروازهای نوروزی هما با نرخ مصوب ستاد تنظیم بازاردستاوردهای همزمان با بهره برداری از آزادراه قزوین - رشت

سرکیسه کردن مالکان مسکن مهر
درحالی مالیات ارزش افزوده مس��کن مهر بر اس��اس قانون بر 
عهده سازنده است که برخی پیمانکاران با ابداع واژه ای جدید 
تحویل واحد را به پرداخت ۲0 میلیون تومان مشروط می کنند. 
به گزارش تس��نیم، بر اس��اس تبصره ۱۱ قانون بودجه س��ال 
۱۴0۲م�یزان م�الیات پ�روژه های  م�س��کن  مه�ر ب�ابت  ه�ر 
واحد مسکن  مهر برای  سال های  ۱3۹۸ تا ۱۴0۲ در پروژه های 
تفاهم نامه سه  جانبه  با سازندگان، تعاونی  ها و پیمانکاران فرعی 
ط��رف ق��رارداد ب��ا آنها با هر نوع قرارداد و با معرفی  وزارت راه و 
شهرسازی  سه  میلیون  ریال )300 هزار تومان( برای  هر واحد 
تعیی��ن  ش��ده و هیچ گون��ه  مالیات دیگری  به  غی��ر از مالیات بر 
ارزش افزوده بابت  خرید مصالح  به  این  پروژه ها تعلق  نمی  گیرد.
ش��هریور ماه امس��ال تسنیم از تخلف برخی پیمانکاران مسکن 
مهر ش��هر پرند خبر داد که در قبال تحویل واحد متقاضیان از 

آنها ۲0 میلیون تومان تحت عنوان مالیات را می کردند.

آخرین خبر از گرانی حمل و نقل جاده ای
 معاون اداره  کل راهداری و حمل  و نقل جاده ای خراسان رضوی 
گفت: هنوز به صورت رس��می افزایش نرخی برای حمل ونقل 
جاده ای به ما ابلاغ نش��ده اس��ت و چنانچه از مرکز به ما مجوز 
افزایش نرخ برای اتوبوس، مینی بوس و س��واری اعلام ش��ود، 
آن را اعمال می کنیم. به گزارش ایسنا، رضا صحراگرد درباره 
کرایه حمل  و نقل جاده ای اظهار کرد: هنوز به صورت رس��می 
افزایش نرخ به ما ابلاغ نشده است. نرخ استانی اعلام نمی شود 
و در ته��ران تصمیم گی��ری می ش��ود. وی بیان کرد: با توجه به 
تقارن نوروز با ماه رمضان و شب های قدر و مناسبت های دیگر، 
تقاضای زیادی برای مسافرت به مشهد خواهیم داشت. بنابراین 
مس��یرهای پرتقاضا را شناس��ایی کردیم و هماهنگی ها انجام 
ش��ده اس��ت. ناوگانی که قابلیت تردد در جاده ها را دارند ش��امل 
۱۶00 دس��تگاه اتوبوس، ۲۸00 دس��تگاه مینی بوس و ۱۶00 
دس��تگاه س��واری اس��ت که در جابه جایی برون استانی و درون  
اس��تانی فعالی��ت دارند. صحراگ��رد ادامه داد: در صورتی که ما 
کمبود ناوگان داشته باشیم، مانند سال های قبل از کارخانه ها و 
مراکز تولیدی و آموزشی که ناوگان آن ها قابلیت تردد در جاده 
را دارد، بیش��تر در مس��یرهای کوتاه استفاده می کنیم تا بتوانیم 

زائران علی ابن موسی الرضا )ع( را جابه جا کنیم.

گ�روه صنع�ت و تج�ارت: در ش��رایطی که تحریم های اقتصادی 
کماکان ادامه دارد و سایه نااطمینانی را بالای سر اقتصاد و تولید 
کشور نگه داشته، انتظار فعالان بخش خصوصی از سیاستگذاران 
حوزه صنعت و بازرگانی این است که فضای کار و مبادلات تجاری 
و تولید را برای آن ها پیش بینی پذیر کنند. به وضوح مش��خص 
اس��ت که یکی از اصلی ترین چالش های دس��ت کم ۵ س��ال اخیر 
برای تجار و تولیدکنندگان ایرانی غیر قابل پیش بینی بودن فضای 
اقتصادی است، به گونه ای که حتی امکان برنامه ریزی کوتاه مدت 
نیز در برای آن ها وجود نداشته است. این پیش بینی ناپذیری عمدتا 
به سیاست های تجاری از جمله ممنوعیت یا عوارض صادراتی، 
سیاست های ارزی، پیمان سپاری و تعهد ارزی و قیمت گذاری 
دستوری برمی گردد. اما حالا در جلسه شورای روسای اتاق های 
سراسر کشور اعضای بخش خصوصی به ارایه پیشنهاداتی برای 
پی��ش بین��ی پذیر کردن اقتصاد پرداختند. به گزارش »تجارت«، 
رئیس اتاق ایران با اش��اره به دانش و تجربه ای که در اتاق های 
استانی کشور وجود دارد، حرکت بخش خصوصی در مسیر توسعه 
تولید و تجارت و ارائه راهکارهای مشورتی به دولت از سوی فعالان 
اقتصادی را ضروری دانست. صمد حسن زاده در نشست شورای 
روسای اتاق های سراسر کشور افزود: امروز با این سطح از دانش 
و تجربه ای که در اتاق ایران و اتاق های استانی وجود دارد، انتظار 
می رود نگاه های کارشناسی تجمیع و در قالب راه حل اقتصادی در 
اختیار دولت قرار گیرد؛ پس باید با تلاش بیشتر ورود کرده و همراه 

با کل کشور برای بهبود شرایط اقتصادی قدم برداریم.
او خاطرنشان کرد: اتاق و اعضای آن باید بگویند که امروز برای 
توس��عه تولید و تجارت چه کاری انجام ش��ود. این زمینه را فراهم 
می کنیم تا صدای بخش خصوصی رساتر شنیده شود. همه باید 
کمک کنند تا از ظرفیت ها بهترین بهره را ببریم. در بخش دیگری از 
این نشست، محمدرضا بهرامن، نایب رئیس اتاق ایران از جلسه ای با 

حکمت علی مظفری، رئیس دیوان عدالت اداری خبر داد که در آن 
درباره عدم ثبات در اقتصاد و غیرقابل پیش بینی بودن آینده صحبت 
ش��ده اس��ت. بر اساس اظهارات او تشکیل یک تیم کارشناسی ۶ 
نفری با حضور 3 نماینده از اتاق ایران و 3 نماینده از دیوان نتیجه 
این نشست بود. نشست هیات رئیسه با مهدی غضنفری، رئیس 
صندوق توسعه ملی موضوع دیگری بود که در این نشست مورد 
توجه قرار گرفت. پیام باقری، نایب رئیس اتاق ایران درباره آنچه 
در این دیدار مطرح شد، گفت: سعی کردیم نقش اتاق را در مسیر 
اقتصاد به طور شفاف و دقیق تبیین کنیم و در کنار طرح مباحث کلی 

اقتصاد به جزئیات و اثرات شاخص های مختلف بر کلیت اقتصاد، 
پرداختیم. همچنین مقرر شد یکی از معاونت های صندوق برای 
برقراری ارتباط نزدیک تر با اتاق ایران معرفی شود. از طرف اتاق 
هم محمد قاسمی، رئیس مرکز پژوهش های اتاق ایران به عنوان 
نماینده انتخاب شد. قصد داریم نقشه راهی برای ارتباط مؤثر بین 
اتاق ایران و صندوق توسعه ملی طراحی و اجرایی کنیم. در بخش 
دیگری از این جلسه درباره شیوه کمک رسانی به مناطق سیل زده 
در استان سیستان وبلوچستان صحبت و پیشنهاد شد تا مجموعه 
اتاق ها برای بازسازی بخش های آسیب دیده تجهیز شوند. در ادامه، 

کیوان کاشفی، عضو هیات رئیسه اتاق ایران به برگزاری انتخابات 
مجلس و ضرورت افزایش سطح ارتباطات بین اعضای اتاق ایران و 
نمایندگان مجلس در طول چند سال اخیر اشاره کرد. او تأکید کرد: 
روابط مؤثر و مستمر با نمایندگان برای بخش خصوصی در راستای 
تهیه قوانین جامع و دقیق اقتصادی بس��یار مهم اس��ت. در همین 
ارتباط محمدرضا رمضانی، معاون امور مجلس اتاق ایران گزارشی 
از روند برگزاری انتخابات و نمایندگانی که وارد مجلس شدند، ارائه 
کرد. او پیشنهاد داد: مرکز پژوهش های اتاق ایران فعال تر از قبل 
در ارتباط با مرکز پژوهش های مجلس همکاری کرده و مطالعات 
کارشناسی اقتصادی انجام شده را در اختیار آنها قرار دهد. از سویی 
افزایش سطح تعاملات اتاق های سراسر کشور با مجمع نمایندگان 
هر اس��تان باید پیگیری ش��ود. بر اس��اس اظهارات او در انتخابات 
اخیر مجلس ۱03 منتخب جدید به مجلس وارد ش��دند و در دور 
اول از ۲۹0 کرسی ۲۴۵ کرسی تعیین تکلیف شد و ۴۵ کرسی به 
دور دوم کشیده شد که در اردیبهشت ماه انتخابات برای این تعداد 
کرسی برگزار می شود. در این بین مصطفی موسوی، رئیس اتاق 
خرمشهر از تغییر اقلیم و شرایط نامناسب در تولید خرما خبر داد و 
از مرکز آب و مرکز پژوهش های اتاق ایران خواست تا مطالعات 
کارشناسی لازم در این حوزه را انجام دهند. او همچنین طرح جدید 
مربوط به کارت های بازرگانی را مورد انتقاد قرار داد و گفت: به نظر 
می رسد شیوه صدور کارت ها به گونه ای شده که در تضاد با طرح 
فراگیر عضویت ها عمل می کند و باید مورد بازنگری قرار بگیرد. 
باید درباره این موضوع فکری کرد. طی دو سال اخیر رتبه بندی 
در راس��تای افزایش بهره وری و کارآیی سیس��تم ها انجام شده که 
منوط به اتاق های استانی، تشکل ها و اتاق های مشترک می شود. 
در این جلسه گزارشی از شاخص های رتبه بندی و درخواست هایی 
که در این مسیر از اتاق های سراسر کشور خواهد شد، توسط سپیده 

امیدی، مدیر امور رتبه بندی اتاق ایران ارائه شد. 

»تجارت« از نشست روسای اتاق های سراسر کشور گزارش می دهد

نسخه بخش خصوصی برای پیش بینی پذیری اقتصاد


